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õëåá íåïàòðýáíû?

Як стала вядома рэдакцыі нашай газеты, у Бялыніцкім раёне
супрацоўнікі райвыканкама настойліва “рэкамендуюць” мясцо-
вым гандлёвым прадпрыемствам гандляваць хлебам толькі мяс-
цовай вытворчасці. Хлеб жа з Магілёва апошнім часам у Бялыніцкі
раён амаль не завозіцца.

У прыватнай гутарцы спецыялісты Бялыніцкага райспажыўта-
варыства пацвердзілі гэту інфармацыю. Яны паведамілі, што аб-
межаванне паставак магілёўскага хлеба робіцца для таго, каб
павялічыць аб’ёмы рэалізацыі прадукцыі ўласнага ПУП “Камбі-
нат кааператыўнай прамысловасці”. Па словах маіх суразмоўцаў,
бялыніцкі хлеб таксама добрай якасці, ды і прадпрыемству пат-
рэбна пастаянна павялічваць аб’ёмы вытворчасці для таго, каб
выканаць прагнозныя паказчыкі. Тым больш, што працуючых на
прадпрыемстве людзей патрэбна забяспечыць работай, каб не-
дапусціць скарачэнняў і даць ім магчымасць атрымліваць доб-
рую зарплату.

Многія ж бялынічане ў гутарках выказвалі незадаволенасць тым,
што не могуць набыць хлеб магілёўскай вытворчасці. Па іх сло-
вах, прадукцыя “Магілёўхлебпрама” нашмат больш якасная і
смачная, чым бялыніцкі хлеб. Ды і кошт на прадукцыю ў магіляў-
чан больш танны. Па словах жыхара Бялыніч Андрэя, калі-небудзь
якасць прадукцыі Бялыніцкага ККП яго цалкам задавальняе, але
бываюць выпадкі, калі бялыніцкі хлеб наогул нельга есці. Да таго
ж ён вельмі хутка чарсцвее і псуецца.

Нагадаю, што ў мінулым 2009 годзе Бялыніцкі ККП не забяспе-
чыў прагнозны тэмп росту па прамысловай прадукцыі і спажы-
вецкіх таварах, Бялыніцкае райспажыўтаварыства не выканала
заданне па росту рознічнага таваразвароту.

Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Êàäðîâûå

ïàðàäîêñû

Ñâåòëàíà Êàëèíêèíà

Ìíîãèå, âèäèìî, ñëûøàëè

ïðî ýïîïåþ ñ çàïóñêîì

çàâîäà ãàçåòíîé áóìàãè â

Øêëîâå.
Строить его начали в 2005

году по инициативе Александ-
ра Лукашенко. Прекрасно по-
нимая, что этим проектом гро-
бится Добрушская бумажная
фабрика, Лукашенко тем не
менее решил сотворить инве-
стиционное чудо у себя на ро-
дине. Цель была объявлена
конкретная: в 2008 году пред-
приятие должно обеспечить
бумагой белорусские СМИ.
Медитируя под рассказы о
программе импортозамеще-
ния и произнося мантры о тех-
нологическом чуде, которое
явит новое предприятие, в
2008-м Лукашенко лично тор-
жественно открыл завод.
Да вот только завод отказался
работать.

В результате даже в 2009 году
бумага все еще была «на под-
ходе», а с предприятия не вы-
лазили правительственные ин-
спекторы уровня Сидорского-
Семашко.

(Îêîí÷. íà ñò. 2)
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Êàäðîâûå ïàðàäîêñû
(Îêîí÷. Íà÷. íà ñò. 1)

Попутно случилось еще много всякого. Пока завод строили,
выяснили, что для него не хватает сырья - срочно кинулись са-
жать плантации быстрорастущих спецдеревьев. Не оказалось
специалистов - пришлось строить дома для приезжих. Не хва-
тило выделенных под проект денег - уговорили Лукашенко скор-
ректировать проект в сторону увеличения финансирования. На-
конец, общими усилиями кое-как производство запустили. Вот
только газетную бумагу оно сделать не смогло: бумагодельная
машина оказалась какая-то не такая. Настраивали, меняли, до-
купали, колдовали, но шкловская бумага все равно оказалась
не газетной, а оберточной. Местные рассказывали, что ее про-
сто рулонами, тоннами вывозили на свалку. Наконец, с горем
пополам что-то получили и отправили на пробу в типографии.
Бумага рвалась, морщилась, оказалась не белой… Ну и так да-
лее. Короче, к началу 2010 года на Шкловском заводе газетной
бумаги освоили выпуск каркасно-щитовых домиков, а об обес-
печении 100% потребностей белорусских СМИ шкловской бу-
магой уже говорят только клинические оптимисты.
Но и это полбеды. Параллельно завод накопил миллиардные
долги, и в конце 2009 года сюда уже пришли судебные исполни-
тели описывать имущество. Такого откровенного выбрасывания
государственных денег не было, наверное, ни на одном пред-
приятии. Все ждали уголовных дел. Тем более, что, устроив раз-
нос на «Интеграле», Лукашенко пригрозил своим следующим
объектом для ревизии выбрать именно шкловское предприятие.
Но не так страшен Верховный главнокомандующий, как его ма-
люют.

На днях в концерне «Беллесбумпром» появился новый замп-
редседателя - Дмитрий Лизура. В Шклове он работал замести-
телем директора по коммерческим вопросом.

Абсурд? Нет! Кадровая политика.
Ñâåòëàíà Êàëèíêèíà, skalinkina.livejournal.com

Àëåêñàíäð Ëóêàøåíêî «çàïóñòèë» çàâîä â Øêëîâå â ìàå 2008 ãîäà

Àíåêäîò äíÿ
Лукашенко - министрам:

- Почему сидите и ничего не делаете по борьбе с коррупцией?!

- Александр Григорьевич! Все, что ни делается – все к лучше-

му!

Ó Êðóãëÿíñê³ì ðà¸íå

àáðûíóëàñÿ

âîäàíàïîðíàÿ âåæà

Аварыя адбылася ў Круг-
лянскім раёне, у вёсцы Пры-
гані. Паводле афіцыйных кры-
ніцаў, вежа абрынулася з пры-
чыны зношанасьці мэталёвых
канструкцыяў. Узьвялі вежу ў
1973 годзе. Ад таго часу яе не
рамантавалі.

“Папярэдняя прычына аварыі
— стомленасьць мэталу ў су-
вязі з працяглым тэрмінам эк-
сплюатацыі. Цяпер робяцца
захады, каб адбудаваць вежу”,
— паведамляюць афіцыйныя
крыніцы.

Без вады засталіся дзьве
вясковыя вуліцы — 43 дамы.

Ðàäû¸ Ñâàáîäà

Êðûòû ôóòáîëüíû

ìàíåæ ç’ÿâ³ööà ¢

Ìàã³ë¸âå ¢ 2012 ãîäçå

Крыты футбольны манеж з’я-
віцца ў Магілёве ў 2012 годзе.
Падрыхтоўчыя працы да будаў-
ніцтва распачаліся ў раёне Зя-
лёнага Гаю.

Паводле праектнай дакумен-
тацыі, будаўніцтва манежа буд-
зе каштаваць 90 мільярдаў
рублёў. Спартовы аб’ект будзе
цалкам адпавядаць міжнарод-
наму ўзроўню. Пры неабход-
насці арэну можна будзе
трансфармаваць у канцэртную
залю.

Çàäåðæàëè

àâòîìîáèëü ñ

ìåòàëëîì

Вблизи деревни Старинки
Толочинского района 7 февра-
ля сотрудниками РОВД задер-
жана автомашина «ЗиЛ» под
управлением неработающего
жителя Орши (1979 г.р.), кото-
рый перевозил 6,9 тонны лома
черного металла без соответ-
ствующих документов.
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Äóìêà ýêàíàì³ñòà

Ìûòíûÿ ãóëüí³

Àíäðýé Þðêî¢
Новы 2010 года распачаўся но-

вай падзеяй у эканоміцы нашай
краіны: Беларусь увайшла ў мыт-
ны “саюз трох” разам з Расіяй і
Казахстанам. Гэта значыць, што
паміж краінамі не будзе больш
мытных пошлінаў, а для тавараў з-
за мяжы саюзу будзе ўведзены
адзіны тарыф (прасцей кажучы,
збор за увоз і продаж чужых тава-
раў на тэрыторыі Беларусі, Расіі і
Казахстана). Аднак усе тры краі-
ны-ўдзельніцы маюць надта роз-
ныя інтарэсы, каб у гэтым хаўрусе
ўсё ішло гладка.

Нашаму кіраўніцтву да зарэзу
патрэбны танны газ і нафта, каб
працягнуць хоць на які яшчэ год
сённяшні “камунізм”. Казахскаму
– трэба прадаваць сваю сыравіну,
металы, збожжа, але ж усе экс-
партныя нафтаправоды і чыгунач-
ныя шляхі ідуць праз Расію, якая
абдзірае за транзіт бедных каза-
хаў як ліпку. Таму яны спадзяюцца
на зніжэнне транспартных выдат-
каў і ўсталяванне роўных з Расіяй
экспартных тарыфаў. У Расіі, у
сваю чаргу, ёсць і эканамічны і ге-
апалітычны разлік. Яшчэ багата
хто з кіраўніцтва гэтай краіны спіць
і бачыць адраджэнне “магутнага
СССР”. Грошай на тое, каб рэаль-
на фінансаваць палітычную інтэг-
рацыю Расія ніколі не мела, а за-
раз не мае тым больш. Паглядзі-
це, як “грабуць” у розныя бакі ад
Масквы і Татарстан, і Каўказ, і Да-
лёкі Усход. Моцы ж на “інтэгра-
цыю” з дапамогай зброі таксама

сёння няма. Вунь, Чачню з Дагес-
танам ужо 15 год “аперыруюць” і
ўсё ніяк не скораць.

Менавіта таму прыватна мне ўсе
гэтыя “інтэграцыйныя танцы” на-
гадваюць гульню за картачным
сталом “круцялёў”, кожны з якіх
спадзяецца лёгка “кінуць” двух
іншых. Інакш кажучы, вырашыць
за чужы кошт свае сённяшнія вос-
трыя праблемы. Але пытанне ў
тым, што ўзровень “гульцоў”
прыкладна аднолькавы, таму пе-
раможцы быць у прынцыпе не
можа. Тым больш ніколі ў гісторыі
не было, каб “саюз жабракоў” іх
узбагаціў.

Як жа ідзе тая гульня? Ды про-
ста. Расія разважае так. Хочаце,
беларусы, таннай нафты? Тады
перасядзьце з “іншамарак” на
“Жыгулі” ды “Волгі” ды пусціце
свабодна ў крамы расійскі (а можа
хутчэй кітайскі?) тавар. Вам, ка-
захі, патрэбны нафтаправоды, чы-
гунка? Няма праблемаў! Аддайце
пакеты акцый вашых лепшых
прадпрыемстваў і будзем дзяліць
вашы даходы разам. У сваю чаргу
нашы ўлады адразу дастаюць з
рукавоў свае козыры: палохаюць
Маскву здачай апошняга “заход-
няга фарпоста”. Казахстан такса-
ма не спіць у шапку і пагражае
пракласці трубы ў абыход РФ праз
Каспій на захад у Еўропу і на ўсход
– у Кітай.

Увесь гэты шантаж аднаго
іншым працягваецца замест рэ-
альнай працы па інтэграцыі ў сус-
ветную эканоміку, па далучэнні да
Сусветнай гандлёвай арганізацыі.
Бо менавіта развітыя краіны маглі
б нам прапанаваць так неабход-
ныя сёння тэхналогіі, інвестыцыі,
інавацыйныя падыходы ў вытвор-
часці і сістэме падрыхтоўкі кадраў.
А так, на жаль, паважаныя землякі,
нам пакуль застаецца толькі спад-
зявацца, што ўсе гэтыя “мытныя
гульні” паціху заглухнуць, і нам або
нашым дзецям не давядзецца
плаціць удвая даражэй за ўласных
“жалезных коней”.

Àíäðýé Þðêî¢, ýêàíàì³ñò-

ìåíåäæýð

ÁÍÔ ³í³öûþå

ðýôåðýíäóì ó ñóâÿç³ ç

ïàäâûøýííåì

à¢òàìàá³ëüíàãà ìûòà

Партыя БНФ ініцыюе правяд-
зенне рэспубліканскага рэфе-
рэндуму па пытанні падвышэння
мытных пошлін на аўтамабілі.
Пра гэта было заяўлена ў Мінску
на паседжанні сойму партыі ў
снежні 2009 года.

Намеснік старшыні Партыі
БНФ Ігар Лялькоў, які каарды-

нуе працу па стварэнні ініцы-

ятыўнай групы па правядзен-

ню рэспубліканскага рэфе-

рэндуму, нагадаў, што 27 ліста-
пада кіраўнікі Беларусі, Казах-
стана і Расіі падпісалі пагаднен-
не аб стварэнні Мытнага саюза.
«Гэтае пагадненне ігнаруе інта-
рэсы значнай часткі грамадзян
Беларусі, для якіх уступленне ў
сілу падпісаных дакументаў
можа пацягнуць пагаршэнне
асабістага матэрыяльнага даб-
рабыту ў сувязі са значным пад-
вышэннем мытных тарыфаў і,
адпаведна, цэн на важныя катэ-
горыі тавараў, у прыватнасці на
легкавыя аўтамабілі», — сказаў
Лялькоў. Ён таксама зазначыў,
што стварэнне Мытнага саюза
ігнаруе інтарэсы беларускага
малога і сярэдняга бізнесу.

Сойм Партыі БНФ прыняў ра-
шэнне да 1 сакавіка 2010 года
завяршыць фарміраваньне
ініцыятыўнай групы па правяд-
зенні рэспубліканскага рэфэ-
рэндуму. У гэтую групу ўвойдуць
прадстаўнікі партыі БНФ, а так-
сама ўсе іншыя зацікаўленыя
асобы.

Шэраг актывістаў дэмакратыч-
нага руху нашага рэгіёна ўжо
увайшлі ў склад ствараемай
ініцыятыўнай групы.



4
Âû ïðîñèëè ðàññêàçàòü

Âî ÷òî âêëàäûâàòü äåíüãè â 2010 ãîäó?

Ñåðãåé ×àëûé

Пережив «кризисный»

2009 год, белорусы вступи-

ли в 2010-й с заметно поху-

девшими кошельками. Но

вопрос о том, куда вложить

деньги, чтобы они, как ми-

нимум, не пропали, стал

еще более актуальным. Эк-

сперты «Завтра твоей стра-

ны» проанализировали са-

мые популярные варианты

вложения средств и опреде-

лили самый выгодный из

них.

Недвижимость

По мнению председателя со-
вета Белорусской ассоциации
«Недвижимость» Николая Про-
столупова, вкладывать в 2010
году деньги в недвижимость,
надеясь на скорую прибыль, не
стоит.

– Если заглядывать на 5-10
лет вперед, то недвижимость
будет, наверное, более-менее
надежным вложением денег.
Но в краткосрочном периоде
покупка недвижимости с целью
последующей перепродажи не
может быть бизнес-проектом –
скорее, нарвешься на убытки.
Не стану утверждать, что цены
на недвижимость будут в 2010-
м падать. Просто неизвестно,
что вообще будет с экономи-
кой в этом году, – отмечает
Николай Простолупов.

Но, как известно, доход от
вложения в недвижимость мо-
жет быть двух видов – увеличе-

ние ее стоимости и сдача в
аренду. Экономист Сергей Ча-
лый обращает внимание: если
в 2009-м стоимость недвижи-
мости снижалась, то сто-
имость аренды практически не
упала. Николай Простолупов
краткосрочной перспективы в
этом также не видит.

– Расчеты показывают, что
деньги, затраченные на приоб-
ретение недвижимости, вер-
нутся только через 8 лет, – на-
поминает он.

Драгоценные металлы

В 2009 году золотые, плати-
новые и серебряные слитки
оказались выгодными вложе-
ниями, но мнения экспертов
относительно дальнейшей
стоимости драгметаллов кар-
динально разнятся. Одни
предсказывают обвал цен на
тоже золото, другие – их даль-
нейший рост.

– Ситуация на рынке такова,
что колебаний цен наверняка
не избежать. Еще тяжелее
спрогнозировать, стоимость
какого из металлов будет рас-
ти быстрее – золота, платины,
серебра или чего-то еще, –
сказал «Завтра твоей страны»
председатель Ассоциации бе-
лорусских банков Феликс Чер-
нявский.

Тем не менее, эксперт счита-
ет, что вложение в драгметал-
лы, как и в ситуации с недви-
жимостью, может оправдаться
в долгосрочной перспективе.

– Тенденция повышения цен
на драгметаллы сохраняется
уже длительный период, тогда
как бумажные деньги имеют

свойство дешеветь во всех
странах. Вспомните: если в
1990-х трехкомнатную кварти-
ру в центре города можно было
купить за несколько тысяч дол-
ларов, то теперь и за 120 тысяч
не купишь, — приводит пример
эксперт «Завтра твоей.

Сбережения в валюте и

банковские депозиты

Девальвация белорусского
рубля в 2009 году в очередной
раз подорвала доверие к наци-
ональной валюте. Те, кто дер-
жал дома сбережения в долла-
рах и евро, вновь выиграли. Но
если выбирать из иностранных
денежных единиц, какой от-
дать предпочтение в 2010-м?

– Темой этого года должен
стать рост доллара по отноше-
нию к основным валютам, в том
числе евро, – уверен эконо-
мист Сергей Чалый. – Если че-
ловек по каким-то причинам не
хочет нести деньги на депозит
в банк, то в матрасе свои сред-
ства следует держать в долла-
рах.

И все же эксперты настоя-
тельно рекомендуют не хра-
нить деньги дома.

– Депозиты и в белорусских
рублях, и в долларах, и в евро
могут обеспечить как минимум
сохранность накоплений граж-
дан, – говорит экс-председа-
тель правления Национально-
го банка Станислав Богданке-
вич. – Пока наиболее выиг-
рышным вариантом выглядят
вклады в белорусских рублях.
Процентные ставки по рубле-
вым депозитам у нас достаточ-
но высоки. Да, они будут сни-
жаться, но ведь процентные
ставки зависят от уровня инф-
ляции. Правительство же обе-
щало, что инфляция в этом
году составит менее 10%, тог-
да как процентные ставки се-
годня все еще составляют бо-
лее 20%. То есть выигрыш в
10% вполне реален.(Ок. на с. 5)
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Âî ÷òî âêëàäûâàòü äåíüãè â 2010

ãîäó?

Ñòàíèñëàâ Áîãäàíêåâè÷

Станислав Богданкевич по-
лагает, что девальвации бело-
русского рубля в этом году
опасаться не стоит, поскольку
у Беларуси есть значительные
резервы, созданные за счет
внешних займов. Девальвация
произойдет, только если изме-
нится экономическая политика
правительства – если оно ре-
шит «жить по средствам, а не
за счет будущего поколения».
Эксперт это практически ис-
ключает: 2010-й – год подго-
товки к президентским выбо-
рам, и волнения среди граждан
властям не нужны.

– Но я не хочу сказать, что
советую всем делать вклады
только в белорусских рублях, –
отмечает Станислав Богданке-
вич. – Выиграть в рублях может
тот, кто постоянно следит за
инфляцией, ставкой рефинан-
сирования, за процентными
ставками и делает вклады на 3
или 6 месяцев. А тому, кто сла-
бо следит за денежным рын-
ком, все-таки лучше делать
вклады в валюте.

Итог

Все эксперты «Завтра твоей

страны» сошлись на том, что в
2010-м надежнее всего пере-
вести свои деньги на банковс-
кие депозиты. Экономист Сер-
гей Чалый заключает:

– В общем, в этом году не
должно быть никакой экзотики.
В ситуации, когда кризис еще
не завершился, самое важное
иметь максимально ликвидные
активы, которые можно макси-
мально быстро обратить в то-
вар. В этом смысле самыми
ликвидными являются налич-
ные деньги, но вклады выигры-
вают за счет пока еще действи-
тельно высоких процентных
ставок по рублевым депози-
там. В ближайшие полгода та-
кая возможность будет, и нуж-
но этим пользоваться.

Âèêòîð ÄÓÁÅÍÜ

Â Êðóãëÿíñêîì ðàéîíå â ÄÒÏ çà 2009

ãîä íå ïîãèá íè îäèí ÷åëîâåê
Только в трех районах Беларуси в ДТП за 2009 год не погиб ни

один человек
На дорогах Беларуси в 2009 году зарегистрировано 6701

дорожно-транспортное происшествие, в которых 1313 че-

ловек погибли (на 16% меньше, чем в 2008 году) и 7160 уча-

стников дорожного движения получили ранения.

Во всех регионах страны погибших на дорогах людей стало
меньше. А в Хойникском, Кличевском и Круглянском районах в
ДТП вообще не погиб ни один человек, сообщила пресс-служба
МВД. На четверть сократилось число пострадавших и погибших
в авариях детей.

В целях предупреждения пьянства за рулем сотрудниками ГАИ
в порядке надзора за дорожным движением выявлено около 50
тысяч фактов управления транспортными средствами в состоя-
нии алкогольного опьянения. Меньше было зарегистрировано
аварий с участием нетрезвых водителей, а число погибших в них
людей сократилось более чем на 16%.

Íèêîëàé ÐÓÁËÈÍÑÊÈÉ

Ïàðòû³

êàìóí³ñòà¢

Áåëàðóñêàé

áîëüø íå ³ñíóå

Мінюст перарэгістраваў
Партыю камуністаў Беларус-
кую. Цяпер яна афіцыйна на-
зываецца Беларуская партыя
левых «Справядлівы свет».

Як паведаміў сакратар ЦК
партыі Валерый Ухналёў сайту
udf.by, 20 студзеня ён атрымаў
у Міністэрстве юстыцыі пас-
ведчанне аб рэгістрацыі і Ста-
тут партыі.

Нагадаем, рашэнне пра пе-
райменаванне было прынятае
25 кастрычніка 2009 года на
другім паседжанні XIV пазачар-
говага з’езду ПКБ. Першапа-
чаткова партыю назвалі Бела-
рускай партыяй аб’яднаных
левых «Справядлівы свет». Ад-
нак у канцы снежня мінулага
года Мінюст адтэрмінаваў на
месяц рэгістрацыю адпавед-
ных змен і дадаткаў у Статут
ПКБ.

Чыноўнікі выказалі прэтэнзіі
да таго, што ў новай назве
партыі ёсць слова «аб’ядна-
ныя», хоць фармальна партыя
ні з кім не аб’ядноўвалася.
Другая прэтэнзія датычыла
слова «камуністы» у партыйных
дакументах. У Мінюсце палі-
чылі, што пры новай назве
партыі ў статуце гэта слова
фігураваць не можа, бо партыя
ўжо не з’яўляецца камуністыч-
най.

Кіраўніцтва партыі пагадзіла-
ся з заўвагамі Мінюсту, бо яны
не мелі прынцыповага харак-
тару.
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Ïàç³òû¢

Â „Ðîäèíå“ ïîéäóò ñ ïåñíåé ïî æèçíè
Â êîëõîçå „Ðîäèíà“ Áåëûíè÷ñêîãî ðàéîíà âûñòðîèëè

íîâóþ ñèñòåìó äîïëàò äëÿ ðàáîòíèêîâ. Òàê, 15% ïðèáàâêè

ê çàðïëàòå ìîæíî ïîëó÷èòü çà òåõíîëîãè÷íóþ ðàáîòó è

õîðîøåå ïîâåäåíèå â áûòó. Ïëþñ 10% ïîëàãàåòñÿ òåì, êòî

íå êóðèò. Ñ 2010 ãîäà â õîçÿéñòâå ïîîùðÿþò è

àðòèñòè÷åñêèå òàëàíòû.
С января 2010 года „Родина“ доплачивает 10% к заработку всем

участникам художественной самодеятельности. С такой иници-
ативой выступил руководитель хозяйства Александр Лапотентов.

СПК „Колхоз „Родина“ является лидером агропромышленного
комплекса Белыничского района. Но что делать колхознику в
свободное от работы время? „Людям надоело пить водку и ле-
жать на диванах перед телевизорами“, — считает руководство.
Поэтому в „Родине“ и решили стимулировать рублём участие в
художественной самодеятельности.

Учитывая, что средняя заработная плата в колхозе приблизи-
тельно составляет 800 000 рублей, то ежемесячная доплата в 10%
— совсем не пустяк. Для того чтобы получать эти деньги, нужно
хотя бы раз в квартал выйти на сцену. Поэтому теперь колхозни-
ки учатся петь, танцевать, декламировать, а также пробуют силы
в театральных постановках. Участники первого новогоднего кон-
церта поразили зрителей своими способностями.

Вообще, в „Родине“ сложилась такая система оплаты труда,
что на 1 рубль основного заработка приходится 1 рубль допла-
ты. Например, с давних пор колхозники получают 15% прибавки
за технологичную работу и хорошее поведение в быту. Это ста-
ло серьёзным шагом к дисциплине, и теперь в хозяйстве забыли
про прогулы, пьянки и бытовые скандалы.

Два года назад тут решили бороться за здоровый образ жиз-
ни: 10% прибавки получили все, кто не курит. Теперь в общем не
курят 86% колхозников.

Стипендии хорошим ученикам, их учителям и родителям за
хорошее воспитание платят в школах на территории хозяйства с
давних пор. Большинство молодых работников хозяйства — это
выпускники местных школ, которые остаются жить и работать в
„Родине“.

Руководитель колхоза уверен, что в наше время главный сти-
мул — материальный. С помощью рубля можно поощрить доб-
рые начинания. Но в то же время доплаты позволят поднять уро-
вень жизни сельчанам.

Mojazarplata.by

Â Áåëàðóñè

çàïóñòèëè íîâûé

òóðèñòè÷åñêèé

ìàðøðóò

Новый туристический марш-
рут, который проходит по реке
Друть, разработали в Беларуси.
Он будет очередным завоевани-
ем для любителей байдарочных
походов. Начнется трасса в рай-
оне поселка Улла в Бешенкович-
ском районе Витебской области,
а завершится в том месте, где
Друть впадает в Днепр – в Роча-
гове. Все путешествие займет
три недели. Протяжность марш-
рута составляет 350 километ-
ров, который проходит через
территории трех областей стра-
ны – Гомельской, Могилевской и
Витебской.

По дороге путешественников
ожидает много захватывающих
моментов. В частности, вдоль
маршрута расположены 18 агро-
усадеб, где туристы смогут пе-
реночевать и пообедать. В даль-
нейшем планируется увеличить
их количество. Кроме того, на
пути предполагаются также бе-
реговые кафе, строительство
стоянок и объектов размещения.

Во время путешествия можно
будет не только насладиться эк-
стримом, понаблюдать за красо-
той природы, но и узнать по-
больше о местных достоприме-
чательностях. Специально для
этого были разработаны локаль-
ные экскурсионные маршруты,
которые рассчитаны на два-три
дня. В частности, есть возмож-
ность побывать в усадьбе рус-
ского художника Николая Невре-
ва в деревне Лыскавщина Круг-
лянского района Могилевской
области.

15 ìèëëèàðäîâ äëÿ «ñàìîîêóïàåìîãî» ÁÐÑÌ

В проекте бюджета-2010 Белорусскому республиканско-

му союзу молодежи отводится почти 15 миллиардов бело-

русских рублей. Это больше половины суммы, которую пла-

нируется выделить Национальному собранию Беларуси –

высшему законодательному органу! Вопрос о том, за какие

заслуги провинившаяся общественная организация полу-

чает такие деньги, остается открытым. Ведь БРСМ так и не

выполнил поручение Александра Лукашенко, который нео-

днократно призывал организацию выйти к 2010 году на са-

моокупаемость.
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Àñóäæàíàãà ê³ðà¢í³êà ñóïîëê³ ïàðòû³

ÁÍÔ ïåðàâÿë³ íà “õ³ì³þ”
Асуджанаму па крымінальнай

справе кіраўніку шклоўскай су-
полкі партыі БНФ Аляксандру
Фёдараву зьменены рэжым ад-
бываньня пакараньня. Ад 25
студзеня ён пераведзены на
“хімію” — у шклоўскую папраў-
чую калёнію адкрытага тыпу.

Вось як патлумачыў “Свабод-
зе” сам Аляксандар Фёдараў

зьмену ў рэжыме адбываньня
пакараньня:

“Паводле закону ў мяне за-
мена рэжыму, палову тэрміну
адсядзеў. То бок за добрыя па-
водзіны й гэтак далей. Пакуль
я ўладкоўваюся на працу. Мне
засталося атэстацыю прайсьці
праз тры месяцы, і я пайду на
ўмоўна-датэрміновае вызва-
леньне, то бок наагул вызвалю-
ся. А калі будзе амністыя, якая
чакаецца да 65-годзьдзя, то
тады раней вызвалюся”.

Аляксандра Фёдарава зат-
рымалі 14 чэрвеня 2007 году. 1
красавіка 2008 году Шклоўскі
раённы суд асудзіў яго на пяць
гадоў пазбаўленьня волі ў ка-
лёніі строгага рэжыму. Ён
прызнаны вінаватым у злоўжы-
ваньні службовымі паўнамоцт-
вамі, прысабечваньні дзяржаў-
най маёмасьці й нанясеньні
дзяржаве шкоды ў памеры ва-
сямнаццаці мільёнаў рублёў.
Сваёй віны Фёдараў не прыз-
нае. Будучы ужо ў калёніі, ён
пісаў скаргі, у якіх даводзіў
сваю невінаватасьць:

“Гэта была замоўная справа.
Мне пра гэта самі міліцыянты
казалі. Так, у мяне былі пару-
шэньні, але яны былі адмініст-
рацыйнага парадку, а не крым-
інальнага. Дужа цяжка дабіцца
праўды з таго боку, з зоны, буд-
зем так гаварыць. Аднак я ўсё
ж нечага дамогся”, — зазначае
Аляксандар Фёдараў.

Як ён кажа, неўзабаве на мес-
цы ягонай ранейшай працы па-
вінна адбыцца комплексная
рэвізія, якая дакумэнтальна

Àëÿêñàíäð Ô¸äàðà¢
давядзе яго невінаватасьць. Да
арышту Фёдараў у Шклоўскім
раёне кіраваў трыма кацель-
нямі. Дзьве зь іх лічыліся ўзор-
нымі.

Да пераводу на шклоўскую
“хімію” Аляксандар Фёдараў
адбываў пакараньне ў магілёў-
скай калёніі № 15. Чым займаў-
ся там:

“Там няма працы. Нічога не
рабіў. Там сядзіць дзьве з пало-
вай тысячы чалавек. Працуе
толькі дзьвесьце чалавек, ад-
нак нічога не атрымліваюць”.

Аляксандар Фёдараў — ак-
тыўны ўдзельнік выбарчых кам-
паніяў. У 2001 годзе, падчас
прэзыдэнцкіх выбараў, яго
арыштоўвалі на загад пракуро-
ра раёну, але хутка вызвалілі.

Åùå îäíà ëîòåðåÿ

ñðåäíåãî ñûíà

Ëóêàøåíêî
Компания «Спорт-пари»

запустила наряду с лотере-

ей «Спортлото 5 из 36» еще

одну - «КЕНО». Она старто-

вала 24 января. Тиражи бу-

дут проходить ежедневно на

Первом телеканале.

«По статистике каждая пятая

ставка в КЕНО является выиг-

рышной», - так рекламируется
новая азартная игра.

Акционерами компании
«Спорт-пари» являются Прези-
дентский спортивный клуб, ко-
торым руководит средний сын
президента Дмитрий Лука-

шенко, частное предприятие
«БТ Телекоммуникации» и со-
всестное белорусско-английс-
кое ОАО «Деловая сеть».

Целью проведения электрон-
ных интерактивных игр, прово-
димых «Спорт-пари», «являет-

ся получение средств для фи-

нансирования спортивных и

социально-культурных про-

грамм, реализуемых в рамках

деятельности РГОО «Прези-

дентский спортивный клуб».

Ðàäû¸ Ñâàáîäà

Äìèòðèé Ëóêàøåíêî

Не могу пройти мимо бе-

зобразия. Так и хочется при-

нять участие!

Àíåêäîò äíÿ

Äî ÷åãî äîâåëî

«Ñóïåðëîòî»
Продав собственный ав-

томобиль, житель деревни

Хотыничи Ганцевичского

района поехал в Минск и

купил там 705 лотерейных

билетов «Суперлото».

Поверив рекламе, он наде-
ялся выиграть что-нибудь
значительное — например,
квартиру. Потратив на биле-
ты 3,5 млн рублей, он выиграл
по ним только 2,6 млн рублей.

Êðûí³öà ³íôàðìàöû³:
«Åâðîðàäèî»
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Ãðàìàäñêà-ïàë³òû÷íàÿ ãàçåòà.

Âûäàåööà íà áåëàðóñêàé ³ ðóñêàé ìîâàõ,

ðàñïà¢ñþäæâàåööà áÿñïëàòíà

Надрукавана на ўласным абсталяванні па адрасе: Бя-
лыніцкі р-н, в. В. Машчаніца. тэл. 37-110. Наклад 299
асобнікаў. Адказны за выпуск Вырвіч Б. І. Падпісана ў друк
9.02. .2010 г. у 16.00

Óñÿãî ïàòðîõó

Çàìïðåäñåäàòåëÿ Áîáðóéñêîãî

ãîðèñïîëêîìà ñáåæàë èç ãîðîäà

Чиновник-коррупционер
объявлен в розыск. Об этом со-
общают официальные источ-
ники Могилевщины со ссылкой
на Генпрокуратуру Беларуси.

Имя чиновника не называет-
ся. До назначения на долж-
ность он руководил Бобруйс-
ким комбинатом железобетон-
ных изделий. По данным про-
куратуры, он злоупотреблял
служебным положением, да-
вал и получал взятки. Когда им
заинтересовались силовые
структуры, его неожиданно на-
значили заместителем пред-
седателя горисполкома, сооб-
щает «Радыё Свабода».

Убытки от деятельности быв-
шего промышленника и чинов-
ника оцениваются примерно в
один миллион долларов и один
миллиард рублей. Комбинат,
которым он управлял, на дан-
ный момент находится в упад-
ке. На заседании облисполко-
ма, посвященном борьбе с
коррупцией в 2009 году, за сво-

его заместителя отвечал пред-
седатель Бобруйского горис-
полкома Дмитрий Бонохов.

«А что я, председатель ис-
полкома, могу знать, где и что
он ворует», — цитируют офи-
циальные источники оправда-
ния Бонохова.

Председатель облисполкома
Петр Рудник приказал прове-
рить на причастность к корруп-
ционной деятельности бывше-
го директора комбината все
нынешнее его руководство.

Имя пропавшего чиновника -
Сергей Волеватый. Он кури-
ровал строительство ледового
дворца в Бобруйске. Исчез на-
кануне его открытия в 2008
году.

«Очень впечатляет карьер-
ный рост Сергея Волеватого. В
начале 2000-х годов он был
простым учителем в школе
Бобруйского района. Неожи-
данно стал помощником депу-
тата «палаты представителей»
Марии Винокуровой. Через
несколько лет возглавил стро-
ительный трест. Это предпри-
ятие стало прибыльным. Что
касается обвинений, то я лич-
но не верю в то, что их он мог
делать один без «прикрытия
сверху», — считает бывший
«депутат» Бобруйского горсо-
вета Александр Чигирь.

Ñòðîèòåëüñòâî ëåäîâîãî äâîðöà â Øêëîâå íà÷íåòñÿ âî

âòîðîì êâàðòàëå 2010 ãîäà

Строительство ледового дворца в Шклове начнется во втором
квартале 2010 года, сообщил  на пресс-конференции предсе-
датель Шкловского райисполкома Александр Бойко.

Реализация данного проекта будет финансироваться из трех
источников: республиканского, областного и местного бюдже-
тов. Всего планируется израсходовать на строительство и бла-
гоустройство порядка Вr50 млрд. Ввод в строй ледовой арены
запланирован на 2011 год.

Ó Ìàã³ë¸¢ñêóþ

ëÿêàðíþ ïàñòóï³¢

ìóæ÷ûíà ç

ãðàäóñí³êàì ó æûâàöå

Мужчыну з градуснікам у жы-
ваце прывезлі ў Магілёўскую
абласную лякарню. Медпра-
цаўнікам ён распавёў, што
хацеў скончыць жыццё сама-
губствам і для гэтага праглынуў
градуснік. Але пасля спалохаў-
ся і выклікаў «хуткую дапамо-
гу».

Як паведамляе прэс-служба
Ўпраўлення ўнутраных справаў
Магілёўскага аблвыканкама,
мужчына знаходзіўся ў стане
алкагольнага ап’янення. Пад-
час агляду ён нечакана сышоў
з медустановы. Міліцыя пра-
водзіць праверку па гэтым зда-
рэнні.

Å¢ðàðàäû¸

Öàðñêàÿ îõîòà äèðåêòîðà

ëüíîçàâîäà

Браконьером, убившим зимую-
щего на озере возле деревни Пи-
омонт Толочинского района лебе-
дя, оказался директор ОАО «То-
лочинский льнозавод» Сергей
Щитников.

17 декабря судом Толочинско-
го района на основании ст.15.37
ч.2 КоАП Республики Беларусь
Сергей Щитников подвергнут
административному наказанию в
виде штрафа в размере 525 000
рублей.

Кроме того, 12 января 2010
года прокурором Толочинского
района направлено исковое заяв-
ление в суд Толочинского района
на для возмещения Щитниковым
вреда, причиненного незаконным
отстрелом лебедя.


